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ROMANIA 
JUDETUL VRANCEA
MUNICIPIUL FOCSANI
CONSILIUL LOCAL
 
PROCES VERBAL, din 15 octombrie 2014
 
Astazi, data de mai sus, la sediul Primariei Municipiului Focsani din B-dul Dimitrie Cantemir nr. 1 bis, are loc sedinta de indata a
Consiliului Local al Municipiului Focsani.
D-nul Eduard-Marian Corhana, Secretar al municipiului Focsani, deschide sedinta de indata din 15.10.2014, sedinta convocata
prin dispozitia d-lui Primar nr. 965 / 14.10.2014, constatand ca in sala sunt prezenti un numar de 18 consilieri locali din numarul
total de 21 de consilieri locali atat cat alcatuiesc Consiliul local municipal, este astfel indeplinita conditia art. 40 alin. (1) din
Legea nr. 215 / 2001, privind administratia publica locala, republicata cu modificarile si completarile ulterioare.
Dl. secretar al municipiului Focsani Eduard Corhana face precizarea ca absenteaza d-nul consilier Dragos Puiu Horhocea, fiind
in delegatie, in interes de serviciu catre Bucuresti, d-nul consilier Catalin Vrabie este in delegatie, absenteaza deasemenea si
d-na consilier Elena Cucu.
La sedinta participa:
? d-nul Decebal Bacinschi - Primar al municipiului Focsani;
? d-nul Liviu Dan Pogorevici - director, Directia administratie publica
? d-na Cristina Dascalescu - sef serviciu, Directia administratie publica;
? d-na Cristina Padineanu - Directia resurse umane;
? d-na Carmen Grosu - director, Directia economica;
? d-na Diana Decuseara - Arhitect sef;
? d-na Luminita Mogda - sef serviciu urbanism;
? d-na Carmen Ghiuta - sef serviciu juridic contencios;
? d-na Cristina Costin - sef serviciu, investitii, fond locativ;
? d-nul Dan Cazaciuc - sef serviciu comunicare;
? d-na Carmen Pascaru- consilier juridic, aparatul permanent de lucru al Consiliului local;

La sedinta mai participa cetateni ai municipiului Focsani, precum si reprezentanti ai mass-mediei locale.
In continuare dl. Presedinte de sedinta Radu Nitu prezinta proiectele ordinii de zi:
1. proiect de hotarare privind modificarea art. 3 si 4 din Hotararea Consiliului Local al municipiului Focsani nr. 169/16.06.2014
pentru aprobarea proiectului si a cheltuielilor legate de proiect si aprobarea acordului de parteneriat pentru proiectul "Reabilitare
si consolidare Corp "B" pentru amenajare sala festivitasi Colegiul National Al.I.Cuza - Municipiul Focsani";
2. proiect de hotarare privind interzicerea afisajului electoral de orice fel, amplasat prin lipire, vopsire, agatare sau prin orice alta
modalitate in anumite locatii de pe raza municipiului Focsani, in afara locurilor special amenajate;
3. proiect de hotarare privind aprobarea rectificarii Bugetului General al municipiului Focsani pe anul 2014.
Nu sunt discutii, se supune la vot ordinea de zi si se aproba cu 18 voturi "pentru".
Se prezinta punctul 1 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind modificarea art. 3 si 4 din Hotararea Consiliului Local al
municipiului Focsani nr. 169/16.06.2014 pentru aprobarea proiectului si a cheltuielilor legate de proiect si aprobarea acordului
de parteneriat pentru proiectul "Reabilitare si consolidare Corp "B" pentru amenajare sala festivitasi Colegiul National Al.I.Cuza
- Municipiul Focsani".
Dl. consilier Lionida Milea „vreau sa intreb asupra proiectului si a lucrarilor care s-au executat, ca aici este trecuta o valoare de
578.881 lei a lucrarilor. S-au efectuat in 15.12.2010 din valoarea aceasta 32. 607 lei. In aceeasi data s-au suplimentat lucrari de
45,473 lei. De ce a fost nevoie de suplimentari de lucrari, in conditiile in care noi nu am cheltuit valoarea care era pentru
contract?"
D-na Cristina Costin „suma care a rezultat din dispozitiile de santier reprezinta lucrari suplimentare trecute in raport."
Dl. consilier Lionida Milea „am vazut ca sunt lucrari suplimentare."
D-na Cristina Costin „nu au fost prinse initial in devizul de oferta."
Dl. consilier Lionida Milea „dar noi nu am cheltuit banii de fapt si de drept."
D-na Cristina Costin „banii acestia care sunt scrisi in raport si care s-au cheltuit in cursul anului 2010 sunt bani care au venit
prin Ministerul Invatamantului. Acum cand noi am depus din nou proiectul la ADRSE s-au dat jos chetuielile care s-au executat
si se finalizeaza doar restul de executat. La acest pret de executat mai avem posibilitate sa suplimentam cu inca 10% cheltuieli
diverse si neprevazute, ceea ce se doreste acum prin acest proiect de hotarare si care sunt cheltuieli eligibile."
Dl. Primar Decebal Bacinschi „am o rugaminte, spuneti toata istoria acestei investitii ca sa se inteleaga, pentru ca au fost mai
multe finantari si sa se inteleaga, de cand am inceput aceasta investitie."
Dl. consilier Lionida Milea „eu am inteles foarte clar. Eu ce nu am inteles este de ce au fost nevoie de lucrari suplimentare in
conditiile in care noi aveam bani, nu s-a achitat toata suma, deci nu s-a consumat toata suma si noi am facut lucrari
suplimentare. Nu are nici o logica"
Dl. Primar Decebal Bacinschi „asta vrem sa va explicam."
D-na Cristina Costin „finantarea a fost asigurata atat pentru proiectare, cat si pentru executie, de Ministerul Invatamantului
printr-un program de reabilitate unitati scolare."
Dl. Primar Decebal Bacinschi „incepe altfel, cum a fost, cine a avut initiativa acestei investitii?"
D-na Cristina Costin „Ministerul Invatamantului."
Dl. Primar Decebal Bacinschi „nu, directoarea de la Colegiul Cuza, da? Si a inceput sa faca toate demersurile? Asta
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povesteste, ca noi nu am avut nici o treaba, au avut diriginte de santier si altele."
D-na Cristina Costin „da, ea a dorit. A avut diriginte, dar vreau sa spun ca in 2009 s-a deschis aceasta posibilitate, pentru ca in
aceesi linie de finantare a intrat si Liceul Auto, tot pentru sala multifunctionala. S-a facut proiectarea cu bani de la Ministerul
Invatamantului pe numele Colegiului Cuza pentru ca ei, fiind ordonatori de credite, ei au distribuit sumele, s-a facut licitatie, a
castigat, o firma. S-a incheiat contract de lucrari, s-au inceput lucrarile de infrastructura pentru ca este vorba de vechea sala de
sport care necesita consolidare pornind de la infrastructura. Pe masura ce s-au derulat lucrarile de infrastructura au aparut niste
lucrari suplimentare care nu au fost stipulate absolut deloc nici in proiectare, nici in contractul de executie pentru ca la
decopertare s-au constatat ca de fapt mai trebuiesc niste consolidari. Fara aceste lucrari suplimentare nu se putea merge mai
departe si atunci s-a decontat ce s-a contractat si tot cu acordul Ministerului Invatamantului lucrarile suplimentare la fel s-au
decontat tot din banii Ministerului. Iar acum am dat jos tot ce s-a platit, iar restul de executat s-a trimis la ADRSE Braila. Dupa o
analiza atenta s-a constatat ca noi in urma licitatiei, am avut si o economie la licitatie, fata de valoarea estimata am avut o
economie si am fost de acord sa ne mai dea voie la inca 10% fata de valoarea de contract."
Dl. consilier Lionida Milea „sunt doua chestii diferite d-le Primar si eu o sa ma abtin la acest proiect pentru ca d-na Costin nu
m-a lamurit sa votez. 10% inseamna lucrari suplimentare eligibile pe care in contract vi le-a atribuit dumneavoastra pentru
continuarea lucrarilor la proiect, ceea ce este corect. Eu ce am intrebat, de ce ati suplimentat lucrarile in momentul in care nici
nu terminaserati banii pentru finantare si dumneavoastra deja ati facut contract de suplimentare."
D-na Cristina Costin „dar nu s-a facut contract de suplimentare, s-a dat prin nota de renuntare. Nu s-a facut alt contract."
Dl. consilier Lionida Milea „ nu mi se pare corect. Intr-un contract nu putem face lucrari suplimentare pana in momentul in care
lucrarea s-a incheiat."
D-na Cristina Costin „nu este adevarat, imi permit sa va contrazic pentru ca prin note de renuntare pot sa fac si lucrari
suplimentare cu pretul oferta si exact asta s-a facut. Nu s-a facut un alt contract, cu avizul proiectantului si cu avizul expertului
tehnic s-au constatat lucrarile care nu au fost ofertate. S-a dat nota de renuntare si s-au facut lucrari suplimentare pentru ca
altfel nu am cum sa merg mai departe."
Dl. consilier Lionida Milea „eu nu am acuzat pe nimeni."
Nu mai sunt discutii si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 16 voturi „pentru" si 2 voturi „abtinere" al d-nilor
consilieri Lionida Milea si Vasile Vasiloiu, devenind hotararea nr. 258
Se prezinta punctul 2 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind interzicerea afisajului electoral de orice fel, amplasat prin lipire,
vopsire, agatare sau prin orice alta modalitate in anumite locatii de pe raza municipiului Focsani, in afara locurilor special
amenajate.
Dl. consilier Gabriel Ionel Necula „vreau sa fac un amendament si anume, art. 5 sa aiba urmatorul continut: Primarul prin
imputernicitii acestuia impreuna cu Politia Municipiului Focsani, Inspectoratul de Jandarmi Judetean Vrancea, Politia Locala a
municipiului Focsani va proceda de indata la inlaturarea, indepartarea afiselor electorale sau a altor insemne asimilate unui
competitor electoral amplasate cu incalcarea prevederilor hotararii."
Dl. consilier Lilian Ilie „vroiam sa va spun ca o sa votez impotriva acest proiect de hotarare. Probabil suntem singura resedinta
de judet in care inaintea fiecarei sau in timpul campaniilor electorale apare astfel de proiecte de hotarare, nu cred ca bugetul
local trebuie sa se „ingrase" cu ceea ce se stipuleaza aici la art. 3, ca incalcand dispozitiile art. 1, 2 si 9 constituie contraventie
si se sanctioneaza cu amenda de la 1.000 la 2.500 lei. Nu cred ca noi, Consiliul Local, trebuie sa speriem lumea sa mai faca
campanie electorala, totusi sunt candidati care trebuie sustinuti si bineinteles exista dreptul de opinie, de a-si face campanie
electorala. Pentru asta sunt 30 de zile de campanie electorala. Mai mult decat atat la raportul care este semnat de catre
directorul Liviu Dan Pogorevici, se spune in felul urmator:orice alt tip de afisaj electoral inafara spatiilor puse la dispozitie de
Primaria Municipiului Focsani, conform legii si a celor mentionate la art. 1 si art. 2 din hotarare, este permis numai cu acordul
proprietarilor in baza unui contract de inchiriere asa cum este reglementat de legea speciala si anume Legea nr. 370/2004,
pentru Alegerea Presedintelui Romaniei, republicate. In raport apare la art. 9, specificat in felul urmator:orice alt tip de afisaj
electoral inafara spatiilor puse la dispozitie de Primaria municipiului Focsani conform legii si a acelor mentionate la art. 1 si 2
din hotarare, este interzis. Practic este o eroare d-le Pogorevici."
Dl. Liviu Dan Pogorevici „acest raport a fost elaborat si conceput in baza prevederilor legale. Daca facem o analiza pe text, nu
stiu daca este oportun, este votul dumneavoastra care il dati sau nu."
Dl. consilier Lilian Ilie „dar este o omisiune aici."
Dl. Liviu Dan Pogorevici „asa considerati dumneavoastra, eu mi-am asumat cele scrise acolo, fapt pentru care am promovat
acel referat, s-a intocmit respectivul proiect de hotarare, iar decizia, votul va apartine dumneavoastra."
Dl. Primar Decebal Bacinschi „d-nilor consilieri, vreau sa intreb urmatorul lucru, sunteti de acord sa vedeti in municipiul Focsani
pe toti stalpii, pe toate acele cabine telefonice, pe cabinele de gaze, pe cosurile de gunoi lipite afise? Va rog sa ma credeti, vin
din Bucuresti nu am vazut un afis, decat aceste bannere mari afisate pe domeniul public. Noi vorbim de domeniul pubic, de
institutii, pe domeniul privat omul poate sa faca ce vrea, acolo este contract pentru ca asa spune legea. Daca este contract cu
cel care vrea sa faca este treaba dumneavoastra, dar noi nu vorbim decat de domeniul public si domeniul privat al municipiului
Focsani. Nu discutam de proprietatile private, daca omul vrea in curte sa-si puna ceva, poate sa o faca, este treaba lui, nu este
nici un fel de problema. Parerea mea este ca nu ar da bine acum sa avem pe toti stalpii, pe toti copacii, pe toate cutiile acestea
de gaze puse fel de fel de afise."
Dl. consilier Bogdan Emilian Matisan „municipalitatea are o experienta foarte buna in materie legislativa ca sa spun asa, in
perioada campaniilor electorale. Asa cum ati observat in ultimile scrutine care au avut loc in municipiului Focsani, orasul a fost
curat. Este dupa parerea mea, un exemplu de civilizatie europeana im timpul campaniilor electorale din Romania. Cred ca
municipiul Focsani este un exemplu pentru toate localitatile urbane din Romania. Este foarte important ca in timpul acestor
campanii opinia candidatilor sa fie transmisa in mod civilizat, nu murdarind orasul. Iar d-le consilier, contraventiile nu sunt date
pentru „ingrasarea" bugetului local, nici vorba de asa ceva, dar trebuie sa existe o masura coecitiva, ca daca spunem numai ca
nu aveti voie sa... , fara sa existe si „o pedeapsa" a celor care incalca aceasta hotarare mai bine nu o dam. Nu s-a facut bugetul
municipiului Focsani avand la baza aceste contraventii."
Dl. Primar Decebal Bacinschi „cred ca ar fi bine sa initiem un proiect de hotarare in sedinta ordinara prin care sa interzicem
orice afisaj de orice natura in municipiul Focsani. Uitati-va si dumneavoastra, am vopsit gardul acela frumos de la vechea
Prefectura, au venit si au lipit, uitati-va pe stalpii din oras, au venit si au lipit fel de fel de afise. Acest lucru haideti sa-l facem
corect si in asa fel incat sa nu mai apara astfel de probleme."
Dl. consilier Tudorel Daniel Trofin „dragi colegi, d-le Primar, eu nu fac decat sa fiu de acord cu dumneavoastra. Stiti ca in 2012
la inceputul mandatului am votat si eu un astfel de proiect astfel incat astazi cu ingaduinta dumneavoastra as vrea sa facem
doar cateva mici lamuriri, dar si eu sunt de acord sa nu lipim nimic pe stalpi, sa nu lipim nimic pe cabinele telefonice, pe
cosurile de gunoi si alte lucruri. Venind in ideea dumneavoastra d-le Primar, eu am sustinut acum vreo 3 luni de zile o dorinta
de a infiinta cateva locuri de afisaje permise de Consiliul Local, in care oricine vine sa vina sa-si puna afisele acolo si sa nu le
mai vedem peste tot. Ca sa lamurim cateva aspecte, in primul rand la art. 3, cred ca bine ar fi sa facem un amendament si sa
spunem ca: constituie contraventie si se sanctioneaza cu amenda aplicabila persoanelor identificate, nu care fiind beneficiarul



afisajului, ca asa un rau voitor, face d-lui Tariceanu 10 afise le lipeste in fata Primariei si noi trebuie sa-l amendam pe dl.
Tariceanu. Eu as spune ca sunt trei institutii care se vor ocupa de supravegherea acestui afisaj sa dam acea amenda celor
care sunt prinsi in flagrant, pentru ca mi se pare cel mai corect si mai civilizat asa. O alta observatie este la art. 9, orice alt tip
de afisaj inafara spatiilor puse la dispozitie de Primaria municipiului Focsani, conform legii, este interzis, este un pic neclara
formularea si a acelor mentionate la art. 1 si art. 2, acolo este clar interzis. Deci, pe de alta parte se vorbeste de locatiile in care
putem sa afisam, sunt mentionate apoi cele interzise si la urma se spune, este interzis. Ar trebui d-le secretar sau cine ne poate
ajuta sa formulam art. 9 sa fie mai clar pentru toata lumea. Eu am inteles din ceea ce a spus dl. Primar ca doar ce inseamna
domeniul public si privat al municipiului Focsani, institutii publice nu avem voie sa facem afisaj. Si eu sunt perfect de acord cu
aceasta chestiune si eu imi doresc sa am un oras curat in afisaj, chiar daca va recunoasc aici ca nu toti colegii mei de partid
sunt de aceeasi parere. Asa ca d-le secretar, haideti sa formulam altfel acest art. 9."
Dl. presedinte de sedinta Radu Nitu „pana se gandeste dl. secretar, v-as ruga d-le consilier faceti amendament?"
Dl. consilier Tudorel Daniel Trofin „vreau sa fac amendament, dar vreau sa fiu in acord cu dl. secretar. La art. 3 persoanelor
identificate ca facand acest afisaj, nu beneficiarului afisajului."
Dl. consilier Bogdan Emilian Matisan „eu cred ca formularea este foarte clara si foarte corecta pentru ca responsabilitatea
distribuirii acestor afise cade in sarcina candidatului si a mandatarului financiar, ori imi este peste putinta sa cred ca vine o alta
persoana straina de subiect, de staff-ul lor de campanie sau cum o fi acolo, sa ia afisele sa le puna in alta parte. Toate aceste
afise, materiale publicitare au un regim special, este tiparit pe ele cine le-a facut, nu prea pot disparea asa din afara staff-ului,
parerea mea, iar daca se intampla, ca se poate intampla canditatii respectivi se pot adresa organelor abilitate si sa acuze de
furt, eventual, ca alta varianta nu exista. Cine candideaza? Ca doar nu candideaza Popescu sau Ionescu care l-ai vazut pe
strada, acela nu are nici o vina."
Dl. consilier Tudorel Daniel Trofin „eu vreau sa ma exonerez conducerilor de buna credinta a partidelor si ale aliantelor locale,
nu vorbesc de alte chestiuni. Eu nu-mi doresc sa fac acest afisaj in Focsani, ca sa fim foarte clari, dar repet, cineva rau
intentionat si l-am dat drept exemplu pe dl. Tariceanu ca sper ca nu are nici un fel de reprezentant in sala si nu se poate supara
nimeni pe mine in acest moment, mai ales ca a fost presedinte de partid. Eu, rau intentionat, sa spunem, in seara asta ma duc
si tiparesc 20 de afise si le lipesc in fata Primariei ca sa fie vizibile si sa se constate repede. Ce sa intelegem ca Primaria va
veni si va sanctiona candidatul Calin Popescu Tariceanu cu amenda respectiva pentru ca un nebun i-a pus afisele care pot fi
reproduse fara nici un fel de problema? Nu au regim special aceste afise si va spun din cunostinta de cauza."
Dl. consilier Lionida Milea „eu sunt de acord cu colegii mei care au initiat proiectul acesta, sunt de acord si cu dl. Primar ca nu
trebuiesc lipite afise pe garduri, pe statiile de autobuz pe cosurile de gunoi, dar nu pot fi de acord cu punctul „b" al raportului
acesta care spune: interzicem bannerele din municipiul Focsani. De ce sa interzicem bannerele daca dl. Primar zice ca a fost la
Bucuresti si a vazut ca intre stalpi se pune un banner in timpul campaniei electorale, dureaza 30 de zile dupa care bannerele se
scot si nu vad de ce nu le-am pune, de ce sa interzicem bannerele in municipiul Focsani? Este o luna de zile d-le consilier,
suntem in campanie. In oras in momentul acesta sunt bannere de la diferite firme care sunt agatate intre stalpi, acelea nu arata
urat sau nu da urat pentru oras? Ori le scoatem pe toate si dam o hotarare in care nici un banner sa nu mai fie in oras, ori
lasam cel putin pe timpul campaniei bannere in oras."
Dl. consilier Bogdan Emilian Matisan „v-am spus in prima mea luare de cuvant ca Focsaniul este la ora actuala un exemplu de
civilizatie europeana in timpul acestor campanii electorale, pentru cei care si ma indoiesc ca nu ati prins in viata dumneavoastra
o deplasare in strainatate probabil intr-o perioada din aceasta de scrutin electoral, indiferent de care este. Peste tot in lumea
civilizata exista locuri speciale unde se pun afise, unde se afiseaza chestii mai mari, dar nu gasesti pe strada nimic altceva,
haideti sa fin seriosi. Asta una, iar a doua daca vreti sa-mi spuneti si mie in Focsani, un banner comercial, atentie, un banner
comercial. Nu vorbim de bannerele care sunt puse provizoriu de municipalitate, de Consiliul Judetean pentru promovarea unor
activitati si actiuni ale comunitatii, alea sunt cu totul si cu totul altceva si sunt foarte putine si asta pentru ca avem o obligatie din
partea finantatorilor europeni de a promova acele evenimente ca sunt finantate cu bani europeni. Bannere comerciale in
municipiul Focsani, nu mai exista."
Dl. consilier Lionida Milea „vreau sa-i dau un raspuns d-lui consilier Matisan, ca nu exista banner comercial. Daca mergem de
la cladirea Tribunalului vechi spre rond, o sa vedem un banner comercial al unei firme, daca veti ii dau si numele nu-i nici o
problema, care este afisat de atata timp acolo si sta fara nici o problema. Probabil dl. consilier Matisan nu l-a observat sau nu a
vrut sa-l observe."
Dl. consilier Lilian Ilie „d-le Primar legat de bannere si mash-uri sa stiti ca am fost si in Bacau si la Piatra Neamt, in orasele
Moldovei, am fost si la Bucuresti, sunt amplasate bineinteles cu contracte de rigoare si tot ceea ce inseamna autorizatii si pe
domeniul public si bannere si mash-uri. Deci este campanie electorala. Si cu siguranta nu aduce cu nimic urat. Asta am vrut sa
va spun, ca in Focsani din pacate daca mergem printre blocuri si astazi, chiar si ieri am fost sunati de multe persoane, colegii
de la putere prin reprezentantii lor, cei care lipesc afise, au lipit afise pe scari de bloc, pe cutii, puteti merge si verifica lucrul
acesta."
Dl. secretar al municipiului Focsani Eduard Marian Corhana „am sa incerc sa raspund fiecarui domn consilier in parte pentru
problema ridicata. Amenda nu este stabilita de catre initiatori, aceasta este preluata din Legea 370, adevarat cuantumul este de
la 1.000 la 2.500 lei, dar nu am adus nici macar o cosmetizare, sa zic a valorii, este preluata din lege din punctul meu de
vedere, nu am nici un fel de rezerva. Pot sa va spun ca astazi, pentru a preintampina eventualele discutii dupa adoptarea
hotararii, am avut o discutie cu comandantului Politiei municipiului Focsani, respectiv dl. comisar sef Avasiloaie Gicu, ne-am
consultat cu privire la solicitarea depusa de catre initiatori, dumnealui a sesizat si pertinent amendamentul formulat de catre dl.
consilier Necula cu privire la mandatarea de catre Primarul municipiului Focsani ca alaturi de Politia municipiului si Inspectoratul
de jandarmi si Politia Locala sa indeparteze aceste sisteme publicitare care fac campanie, intr-o forma sau alta. In ceea ce
priveste Ordonanta nr. 2, a contraventiilor nu intamplator art. 3 vorbeste de persoanele identificate, ei cei abilitati niciodata nu o
sa constate contraventii pentru persoane neindentificate. In momentul in care cetateanul este prins ca afiseaza aceste sisteme,
ei prin ceea ce fac, masurile lor sau procedurile lor specifice ajung la concluzia ca cetateanul „x" lipeste sau amplaseaza sau
monteaza pana la urma sisteme de campanie pentru cineva, nu stiu daca acel cineva prins cu fluturasul candidatului „x" o sa
aduca la cunostinta ca de fapt reprezinta pe candidatul „y". Asta este logica lor ca si politisti in ceea ce priveste legatura de
cauzalitate intre persoana ca si contravenient, ca si faptuitor si ceea ce face, descrie contraventia, completeaza procesul verbal
si constata contraventia, acesta este argumentul pentru care am zis persoane identificate in art. 3 si dumneavoastra spuneti ca
ati avea o alta opinie. Tot astazi cei de la Electrica ne fac cunoscut ca nu sunt de acord ca nici un fel de competitor sa
amplaseze bannere pe sistemele lor de iluminat, care sunt stalpii, fara acordul lor. Si pot sa va spun ca in urma discutiilor
purtate cu ai mei colegi, astazi cand vorbim nici un competitor nu a venit sa depuna o solicitare pentru a primi un certificat de
urbanism pentru amplasarea sistemelor publicitare in municipiul Focsani. Este adevarat ca stalpii sunt ai celor de la Electrica,
dar asta nu inseamna ca monteaza fiecare oricum si oricand fara a solicita nici macar un certificat de urbanism. Adresa celor de
la Electrica a fost inregistrata astazi aduc la cunostinta ca de fapt si ei au ceva instructiuni de la Electrica SA, ma gandesc de la
Bucuresti ca fiind forul lor tutelar. Aduc la cunostinta ca sunt privati, aduc la cunostinta ca interzic, execeptia este cu plata
corespunzatoare pentru fiecare sistem de campanie, dar obiectul acestei hotarari nu reprezinta alte locuri, decat cele care sunt



patrimoniu sau in administrarea municipiului Focsani, nu va mai enumar art. 1 si 2 ca va sunt cunoscute. Obiectul acestui
proiect nu reglementeaza proprietatea privata. Oricine in curte sau pe fatada casei sau in incinta proprietatii poate sa-si puna
orice crede de cuviinta. Nu avem menirea, caderea, puterea de a dispune ceva pe o proprietate privata."
Dl. Primar Decebal Bacinschi „in conditiile in care trebuie respectat regulamentul de publicitate."
Dl. secretar al municipiului Focsani Eduard Marian Corhana „da d-le Primar. In timp am avut diverse solicitari si dumneavoastra
va sunt cunoscute cu privirea la amplasarea acelor mash-uri pe fatada blocurilor, acolo la fel au fost certificate, am verificat
daca exista contracte de inchiriere cu proprietarii apartamentelor, au mai fost solicitari pentru diverse dispozitive, amplasate pe
teren, dar sunteti cu totii aici reprezentantii tuturor formatiunilor politice, toate solicitarile au fost acceptate si ma refer in afara
campaniei, strangerea de semnaturi. Nu stiu daca este cineva care ar putea sa spuna ca a solicitat Primariei Focsani
amplasarea unui cort si cineva a avut ceva impotriva? Nu, am taxat, s-au amplasat acele corturi pentru perioada are s-a
solicitat si ati colectat semnaturi. In limitele care ni le permite legea."
Dl. Primar Decebal Bacinschi „l-am delegat pe dl. viceprimar Necula sa raspunda de alegerile din municipiul Focsani. In aceste
conditii dansul a venit cu amendamentul si a spus Primarul impreuna cu Politia. Eu il intreb pe dl. secretar pentru ca eu am fost
astazi plecat la Bucuresti si nu am avut timp sa discut prea mult proiectul acesta. Daca este corect sau trebuie modificat."
Dl. secretar al municipiului Focsani Eduard Marian Corhana „dl. Primar legea va recunoaste autoritatea si vorbeste de Primarul
localitatii. Dumneavoastra la randul dumneavoastra aveti puterea si tot legea administratiei prevede sau va confera dreptul de a
externaliza sau de a mandata pe cineva sa faca aceasta activitate."
Dl. consilier Tudorel Daniel Trofin „eu tot nu sunt lamurit pentru ca formularea de la art. 9 spune ca este interzis peste tot, daca
o luam mot-a-mot. D-le secretar imi cer scuze, ar trebui spus ca inafara locurilor de afisaj mentionate la art. 1 si art. 2 este
permis in conditiile regulamentului de publicitate pe orice proprietate privata,asa ar trebui formulat. Dumneavoastra spuneti ca
este interzis peste tot asa cum citesc eu la prima vedere."
Dl. secretar al municipiului Focsani Eduard Marian Corhana „am incercat atunci cand am vazut solicitarea sa tin cont de
hotararea privind publicitatea in municipiul Focsani. Trebuie sa fim sinceri si sa ne amintim ca acest proiect de hotarare nu a
fost aprobat, motivele nu le discutam acum. In lipsa acestui regulament care este actualizat conform Legii nr. 185 fac trimitere
la norma si zic ca interzic acolo unde domeniul public si privat si permit proprietatile private, dar nu as putea sa le delimitez sau
sa le definesc pe toate. Dati-mi o sugestie, vorbim de apartamente, de scari de blocuri, condominii, locuinte propritate pe
pamant, supraetajate, insititutii, alte societati? Sunt si societati si acestea sunt particulare, niciodata nu pot sa ma duc in curte la
el, sa-i spun nu faceti ceva, dar la fel, trebuie sa vina sa respecte Legea nr. 50, a urbanismului."
Dl. consilier Tudorel Daniel Trofin „bineinteles, eu as fi formulat in felul urmator, sa scoatem interzicerea de acolo, e clar ca art.
1 si art. 2 sunt limpede pentru toata lumea si daca ne asumam proiectul nu avem voie sa punem pe domeniul public si privat al
municipiului Focsani si as spune in felul urmator: orice fel de afisaj electoral inafara spatiilor puse la dispozitie de Primaria
municipiului Focsani, conform legii, este permis pe proprietatile private ale persoanelor fizice si juridice, pe condomenii in
limitele legii si spuneti dumneavaostra legea respectiva. Credeti ca este ok formularea aceasta?"
Dl. secretar al municipiului Focsani Eduard Marian Corhana „vedeti ce zic si ceilalti initiatori?"
Dl. consilier Tudorel Daniel Trofin „juridic vorbim si dupa aceea vedem daca voteaza si plenul Consiliului Local, evident."
Dl. consilier Bogdan Emilian Matisan „din cate stiu eu acest proiect de hotarare practic este un proiect de hotarare pe care l-am
mai avut odata, ca text vorbesc. Discutiile acestea nu au existat la vremea respectiva si de ce exista acum? Sa va spun eu de
ce, stiu unde vreti sa duceti discutia d-le consilier. Vorbim de mash-uri, vorbim de bannere puse sau agatate pe nu stiu ce
blocuri, ca de fapt acesta este subiectul, banuiesc. Iar hotararea cu privire la regumanetul acesta de publicitate, inca nu este in
vigoare la noi, drept pentru care dl. secretar a facut trimitere si acum si atunci la Legea urbanismului. Legea nr. 50 este valabila
pentru toata lumea, de ce trebuie sa mai specific acolo, unde, ce si cum? Dupa parerea mea lucrurile in acest proiect de
hotarare sunt foarte clare."
Dl. consilier Tudorel Daniel Trofin „pentru ca acest art. 9 lasa loc de interpretari si as fi vrut sa fie foarte clar, repet imi doresc in
conditiile legii, nu vreau sa fac altfel. In principiu mama mea are un apartament si mi-as dori sa pun un afis cu Iohannis pe
apartamentul respectiv, asta este dorinta mea si de aceea vreau sa facem conform aceasta hotarare. In formularea aceasta de
aici se intelege ca este interzis si la mine acasa sa fac asa ceva. Dl. Primar a spus foarte clar unde sunt dorintele dumnealui de
a se interzice afisajul, sunt de acord cu dumnealui, nu vreau sa fac tiganie in acest oras, vreau doar sa am si eu posibilitatea ca
pe proprietatea privata a mamei mele sa pun un afis cu Klaus Iohannis. Si daca tot ne dorim sa avem un oras asa de curat, as
mai avea un amendament pentru art. 2, alin. a, sa facem interzicerea acestui afisaj pe toate statiile de autobuz amenajate pe
teritoriul municipiului si pe mijloacele de transport in comun care circula pe raza municipiului Focsani, nu doar cele aflate in SC
Transport Public SA. Avem experienta atator alegeri Transport Public SA are o flota destul de mare de transporturi in comun,
toate firmele care au rute aprobate cu traversarea municipiului Focsani sa fie interzise, ca sa fie echitabil pentru toata lumea.
Altfel de ce un transportator privat care merge spre Rastoaca sa spunem, ca sa ma leg tot de felia mea, poate sa faca un ban
prin inchirierea unui mijloc de transport si tranziteaza municipiul Focsani, iar Transport Public Local, nu poate sa-si inchirieze
autobuzele sa faca si el un ban prin aceasta afisare. Eu cred ca ar fi echitabil pentru toata lumea sa interzicem acest afisaj si
pentru celelalte societati."
Dl. consilier Matisan Bogdan Emilian "masinile sunt de la diferite societa?i, insa doar pentru SC Transport Public putem aplica
hotararea, Consiliul local fiind ac?ionar."
Dl. presedinte de sedinta Radu Nitu „d-le consilier ati facut vreo trei amendamente, le mentineti pe toate? Oricum le supunem la
vot si vedem apoi."
Nu mai sunt discutii si se supune la vot amendamentul propus de dl. consilier Ionel Gabriel Necula si se aproba cu 17 voturi
„pentru" si 1 vot „abtinere" a d-lui consilier Lilian Ilie.
Se supune la vot amendamentul de la art. 2, lit. „a" a d-lui consilier Tudorel Daniel Trofin si nu se aproba cu 12 voturi „abtinere"
si 6 voturi „pentru" a d-nilor consilieri Tudorel Daniel Trofin, Dan Buzoi, Gheorghita Berbece, Lilian Ilie, Lionida Milea si Vasile
Vasiloiu.
Se supune la vot amendamentul de la art. 3 a d-lui consilier Tudorel Daniel Trofin si nu se aproba cu 12 voturi „abtinere" si 6
voturi „pentru" a d-nilor consilieri Tudorel Daniel Trofin, Dan Buzoi, Gheorghita Berbece, Lilian Ilie, Lionida Milea si Vasile
Vasiloiu.
Se supune la vot amendamentul de la art. 9 a d-lui consilier Tudorel Daniel Trofin si nu se aproba cu 12 voturi „abtinere" si 6
voturi „pentru" a d-nilor consilieri Tudorel Daniel Trofin, Dan Buzoi, Gheorghita Berbece, Lilian Ilie, Lionida Milea si Vasile
Vasiloiu.
Se supune la vot proiectul de hotarare cu amendamentul aprobat si se adopta cu 12 voturi „pentru", 2 voturi „impotriva" a d-nilor
consilieri Gheorghita Berbece, Lilian Ilie si 4 voturi „abtinere" a d-nilor consilieri Tudorel Daniel Trofin, Dan Buzoi, Lionida Milea
si Vasile Vasiloiu, devenind hotararea nr. 259
Se prezinta punctul 3 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea rectificarii Bugetului General al municipiului Focsani
pe anul 2014.
Dl. consilier Tudorel Daniel Trofin „o sa fim foarte scurti, eu impreuna cu dl. consilier Buzoi o sa ne abtinem la acest proiect



pentru ca sunt deosebite probleme, stim cu totii dragi colegi cu bugetul Primariei municipiului Focsani si ne gandim ca poate
mai apar lucruri de stricta urgenta pe finalul anului. Acesta este singurul motiv pentru care ne vom abtine."
Dl. consilier Bogdan Emilian Matisan „eu sper sa nu mai existe neprevazute pana la sfarsitul anului, dar municipalitatea nu
poate sa stea deoparte atunci cand in orasul Focsani se desfasoara evenimente de o asa mare amploare. Festivalul Bachus
este un festival international si recunoscut la nivel mondial. Municipalitatea nu poate sa stea deoparte si comunitatea
focsaneana nu poate sa nu-si aduca contributia la acest eveniment."
Dl. consilier Lionida Milea „vroiam sa intreb si eu daca cineva ne poate spune pe ce se vor cheltui banii acestia ca este o suma
destul de mare si nu am gasit nimic aici. Este o suma care trebuie sa o dam la Tara Vrancei, sunt numai pentru cantari sau mai
facem ceva? Nu este nimic trecut in spatele proiectului. Nu putem aproba o suma asa fara sa stim pe ce o dam."
Dl. consilier Bogdan Emilian Matisan „sumele in general alocate de catre municipalitate Ansamblului folcloric Tara Vrancei
pentru astfel de evenimente au avut in principal ca destinatie, evenimentele artistice si este normal si firesc ca Tara Vrancei sa
gestioneze asa ceva pentru ca au in activitatea sa partea aceasta artistica si se pricep."
Dl. consilier Lilian Ilie „d-le Primar care a fost ideea de a fost mutata perioada de desfasurare a Festivalului bachus, stiu ca era
undeva la inceputul lunii."
Dl. Primar Decebal Bacinschi „pe 25 octombrie este inregistrat la OSIM."
Se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 12 voturi „pentru" si 6 voturi „abtinere" a d-nilor consilieri Tudorel Daniel
Trofin, Dan Buzoi, Gheorghita Berbece, Lilian Ilie, Lionida Milea si Vasile Vasiloiu, devenind hotararea nr. 260

Dl. presedinte de sedinta Radu Nitu constata ca au fost epuizate punctele de pe ordinea de zi, considera lucrarile sedintei
incheiate si multumeste tuturor pentru participare.
Drept care s-a incheiat prezentul proces verbal.
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